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Vážení spoluobčané,
v souvislosti s dokončením a postupnou kolaudací kanalizační sítě v naší obci se zača-

ly množit opět dotazy na možnost připojení. V současné době toto připojení ještě není 
možné, neboť splaškovou kanalizaci je nutno nejprve zkolaudovat a  teprve následně 
bude zahájen její zkušební provoz. Již nyní se však doslova „vyrojila“ celá řada firem, 
které nabízejí zhotovení přípojek i samotné připojení a dokonce jsme zaznamenali, že 
zástupci těchto firem podávají občanům zcela mylné informace, že lze na kanalizaci 
připojit i  dešťovou vodu. Opět tedy zdůrazňuji, že vybudovaná kanalizace je určena 
pouze pro splaškovou vodu, dešťovou kanalizaci nelze do této kanalizace v  žádném 
případě napojit! Za splaškovou vodu je považována pouze voda z domácnosti (kuchy-
ně, koupelny, toalety). Napojení bude striktně kontrolováno a  v  případě zjištění ne-
oprávněného napojení budou majitelé nemovitosti pokutováni. Znovu tedy vyzývám 
všechny občany, aby si skutečně pečlivě ověřili, zda do splaškové kanalizace budou na-
pojeni pouze povoleným způsobem. Je nutno si uvědomit, že množství vody protékající 
splaškovou kanalizací bude přesně měřeno. Pokud poběží vše bez obtíží, reálně počítáme 
se zahájením zkušebního provozu počátkem příštího roku, neboť přebírání jednotlivých 
úseků kanalizace je velmi pečlivé a  prověřujeme funkčnost každého metru stok i  všech 
kanalizačních vpustí.

Několik občanů se mne také ptalo na to, proč kácíme některé stromy a túje na hřbitově. 
Zde je tedy odpověď. V současné době probíhá na našem hřbitově projekt Revitalizace zeleně. 
Všechny dřeviny byly podrobeny odbornému dendrologickému posouzení, na jehož podkladě 
nyní odstraňujeme přestárlé a oslabené stromy i  keře a následně dojde k  výsadbě nových. 
Některé stromy byly již skutečně na hranici životnosti a hrozil pád větví nebo případně i pád 
celého stromu. Také některé další dřeviny již vysychaly nebo zcela přerůstaly a bylo nutné 
je odstranit. Finanční náklady akce činí 381.536,- Kč a bude z velké části pokryta dotací, 
získanou ze Státního zemědělského a intervenčního fondu.

V pátek 12. září jsme měli možnost shlédnout v kostele sv. Mikuláše další z  koncertů 
Svatováclavského hudebního festivalu. Tentokrát se představila Schola Gregoriana Pragensis 
v čele s uměleckým vedoucím Davidem Ebenem se zpěvy české a německé reformace a mu-
sím říci, že to byl jeden z nejzdařilejších koncertů v posledních letech. Gregoriánské chorály 
zněly naším kostelem nádherně a věřím, že všichni návštěvníci je vnímali skutečně s pohnu-
tím. Koncert měl snad pouze jedinou vadu na kráse a tou bylo tentokrát poměrně málo po-
sluchačů. Musím říci, že ti, kteří cestu do našeho kostela tentokrát nenašli, přišli o skutečně 
výjimečný umělecký zážitek.

Ve středu 10. září proběhlo v sále Obecního domu poslední zasedání zastupitelstva obce 
Ludgeřovice v tomto volebním období. Za odvedenou práci jsem všem přítomným děkoval 
přímo při jeho ukončení, ale chci všem zastupitelům poděkovat i prostřednictvím Zpravo-
daje. Během uplynulých čtyř let jsme se sešli celkem 21x a domnívám se, že jsme společně 
udělali obrovský kus práce ve prospěch naší obce. Jménem všech občanů tedy ještě jednou: 
„Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, děkuji Vám!“

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice

Slovo starosty
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Z 21. zasedání zastupitelstva obce
Zasedání zastupitelstva se konalo v  sále 

Obecního domu dne 10. září 2014. Bylo to 
poslední zasedání v  současném volebním 
období. Přítomno bylo 15 zastupitelů, jed-
nání sledovalo asi 10 občanů.

Před zahájením zasedání předali starosta 
a místostarosta ocenění čtyřicetinásobnému 
dárci krve a nositeli zlaté Jánského plakety 
panu Petru Michnovi. Při zasedání zastupi-
telé např. schválili rozpočtové opatření obce, 
vzali na vědomí závěrečný účet Svazku obcí 
Hlučínska, vyslechli zprávu starosty o  do-

Zastupitelstvo obce
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Vedle dalších bodů programu zastupitelstvo projednalo a schválilo:

Výtah z Usnesení z 21. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 10. 9. 2014 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

• ZO schválilo rozpočtové opatření č. 3/2014 v rozpočtu obce na r. 2014 ve znění návrhu, 
který zpracovala a předložila k projednání ekonomka obce Ludgeřovice.

• ZO vzalo na vědomí závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 2013 
se všemi jeho součástmi.

• ZO schválilo uzavření smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcného břemene - zří-
zení služebnosti inženýrských sítí s vlastníky pozemků dotčených stavbou splaškové ka-
nalizace obce Ludgeřovice.

• ZO vzalo na vědomí informaci starosty obce o vyhlášení veřejné soutěže o nejvhodnější 
nabídku na uzavření smlouvy za úplatné zřízení práva stavby a smlouvy o smlouvě budou-
cí o koupi pozemků v centru obce.

končení stavebních prací při budování splaškové kanalizace a o odstraňování zjištěných zá-
vad před kolaudačním řízením. V asi 40 minutové diskuzi zastupitelů i přítomných občanů 
se zejména diskutovalo o problematice stavby přípojek ke kanalizaci. Po ukončení zasedání 
poděkoval starosta zastupitelům za práci pro obec a popřál jim úspěch v říjnových komu-
nálních volbách.

AV.
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Kultura
OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE

Slavnostní pasování na čtenáře
19. září proběhlo v naší knihovně tradiční rytířské pasování žáků 2. tříd na malé čtenáře. 

Celkem se pasování zúčastnilo 38 dětí se svými třídními učitelkami – Mgr. Janou Grzy-
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chovou a Mgr. Kateřinou Dočárovou. Celý slavnostní akt zahájila královna Pohádka a rytíř 
Knihomol. Děti musely nejdříve předvést své čtenářské dovednosti. 

S rytířem Knihomolem pak společně složily slib rytíře řádu čtenářského. Rytíř Knihomol 
pak přistoupil k  jednotlivému pasování dětí. Opravdového meče se některé děti bály, ale 
nakonec s odvahou poklekly před rytířem a nechaly spočinout na svá ramena pasující meč. 
Za odvahu obdržely – Pasovací listinu řádu čtenářského a pěknou knihu – Zlatá truhlice 
českých pohádek.

Těším se, až se děti zdokonalí ve čtení a knihy se stanou jejich věrnými přáteli. Pak vě-
řím, že jejich kroky povedou i do naší knihovny.

Jana Baránková, knihovnice

Letní kino na hřišti TJ
Stejně jako loni, kdy akci uspořádal Klub turistů Ludgeřovice poprvé, přišlo i letos dost 

diváků, kteří se výborně bavili. Na programu byla komedie „Vesničko má středisková“. 
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Prezentace obce na akci „ Evropa pro občany“
Začátkem měsíce září nabídlo vedení obce Ludgeřovice SDH, zdali by 8 – 10 členů SDH 

nezastupovalo obec Ludgeřovice v maďarské obci Mikóháze ve dnech 10. – 14. září na akci 
v rámci projektu EU s názvem „Evropa pro občany“. K této akci se dále připojily - slovenská 
obec Poľana, polské město Opole Lubielskie. Jelikož do odjezdu zbýval týden, musel jsem se 
rozhodnout hned na místě. Nabídku jsem přijal. Dostal jsem program v angličtině, který jsem si 
nechal přeložit a začal jsem hledat vhodné zájemce, kteří by se náročného programu zúčastnili.

Nejprve jsem oslovil naše mladší členy, ale každý mě odmítl s  tím, že buď již neměli 
dovolenou, anebo měli v tomto období jiný program. Musel jsem proto přistoupit k získání 
starších členů, kterým jsem předal program a vysvětlil náročnost, se kterou se budou potý-
kat. Vše se nakonec podařilo a v sobotu 10. září jsme odjížděli obecními vozidly a to VW 
Transportér Josef Pudich a manželka Emílie, Antonín Kremer a manželka Anna, Teré-
zie Holušová a Adelheida Konečná. Druhé vozidlo Škoda Octavie Milan Jaroš a manželka 
Jana, Gerhard Pientka a Jindřich Kolenko.

Jelikož jsme měli reprezentovat obec a představit náš kraj, vezli jsme s sebou státní vlajku, 
obecní prapor, prapor hasičů a propagační materiály, které by ostatním přiblížily naši obec. 
Samozřejmě jsme vezli koláče ze Šilheřovic, jako zákusek Marlenku a pivo Ostravar. Před 
odjezdem jsem organizátorům musel nahlásit suroviny na krajové jídlo, které tam budeme 
připravovat. Bylo rozhodnuto, že to bude zelňačka, i když jsme měli obavy, jaké nám při-
praví kysané zelí.

V době promítání přálo i počasí. Diváci strávili na hřišti příjemný večer a vůbec nevadilo, že 
promítací aparatura nebyla úplně dokonalá.

AV.
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Cesta proběhla v pohodě a v cíli jsme byli v 17:30 hodin. Přivítal nás starosta obce Poľana 
ze Slovenska, která má s obcí Mikóháza družbu, představil nám dva překladatele, kteří se 
o nás budou starat. Ubytováni jsme byli asi 2 km za obcí v malebném zámečku. Při večeři 
jsme se seznámili s Poláky, kteří s nimi mají družbu již 5 roků. Po večeři přišel starosta obce 
Mikóháza a nastalo vzájemné představování. 

Obec Mikóháza je střediskovou obcí, má 600 obyvatel a patří k ní ještě 5 obcí. Obce na 
sebe nenavazují a jsou mezi nimi větší vzdálenosti. Jejich oblast patří do oblasti Tokaje a tak 
všude jsou vidět vinice a překrásně květinami upravené výzdoby podél cest, které jsou i na 
sloupech veřejného osvětlení. Na náš dotaz, zdali se tady krade, nám starosta odpověděl, že 
za jeho dlouholeté působení jako starosta, řešil jeden případ krádeže a pro dotyčného to byla 
veřejná ostuda, kterou musel odčinit vysázením květin a dostal několik přepravek květin, 
které musel jít prodat na tržnici.

Druhý den byl připraven malý autobus a  v 9 hodin jsme odjížděli. Po dvou hodinách 
jsme přijeli do Tizsa parku. V tomto parku je ZOO a volnočasové centrum v Maďarsku. 
Jeho součástí je po Balatonu druhé největší jezero a řeka Tizsa jím protéká. Celý park je 
ekologický a  je v něm i  velké akvárium, ve kterém jsou všechny ryby, které jsou v  jezeře 
a to 48 druhů. Projeli jsme se i na člunu po jezeře s průvodcem, který nás seznámil s tímto 
jezerem a přírodou okolo něho. Celodenní vycházka byla na mnohých znát. Po večeři bylo 
další posezení při víně a místní pálence a my jsme nabídli koláče a pivo. 

Další den jsme zase jeli autobusem za poznáváním okolí. Navštívili jsme vinařský pod-
nik, kde byla ochutnávka 7 druhů vína s komentářem, procházka provozem a sklepy, kde 
víno dozrává v sudech. Návštěva hradu a malé keramické dílny, kde si mnozí levně nakoupili 

3. zprava v bílém tričku starosta obce Poľana
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(mísa na pečení i s víkem přišla na 100,- Kč). Po večeři jsme šli na muzikál, který byl ve 
venkovním areálu a začátek nám pokazil drobný déšť. Přijel velký soubor, který tam jezdí 
pravidelně. Před začátkem muzikálu bylo předáno starostovi slovenské obce Poľana čestné 
občanství obce Mikóháza.

Následovala sobota, která byla pro nás velkou neznámou. Po snídani nás pořadatelé za-
vezli za vesnici do areálu myslivců, přidělili nám dřevěný stánek a postavili nám klasickou 
pergolu 3 x 3 metry. Přinesli nám 70 litrový kotel a suroviny na vaření, které jsme nahlásili 
před odjezdem, s  tím, že uvaříme kotel plný jídla. Ženy začaly připravovat jídlo a  Jindra 
zatopil pod kotlem. Milan připravil pivo a ostatní výzdobu stánku a pergoly. Rozdávaly se 
koláče, pivo a propagační materiály. Mnohým se vysvětlovalo, odkud jsme a naši překla-
datelé se hodně zapotili. Během dne jsme chodili a ochutnávali výrobky od jiných, včetně 
vína a pálenky. Po celý den probíhala různá vystoupení a soutěže, do kterých se mohl každý 
zapojit. Milan při zvedání klády jednou rukou skončil na 3. místě a vyhrál 5 litrový demižó-
nek, který nám starosta z Poľany naplnil. Pak jsme měli vyjížďku na starém traktůrku po 
obci a po ukončení vyjížďky jsme se dozvěděli, že ve vaření jídla jsme skončili na třetím mís-
tě a obdrželi jsme bochánek sýra jako cenu za náš výkon. Celá akce byla zakončena půl ho-
dinovým ohňostrojem. Někteří ho již neviděli, protože byli velmi unaveni celodenní prací. 

V neděli po snídani jsme se rozloučili a jeli domů. Mohu říci za všechny zúčastněné, že 
to byl pro nás velký zážitek a poznali jsme život v jiném kraji.

Josef Pudich
Dovětek:
Veškeré náklady, spojené s účastí delegace z naší obce na projektu EU – Evropa pro občany, hradili 
pořadatelé z maďarské obce Mikóháza.

1. zprava starosta obce Mikóháza
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Svatováclavský hudební festival
12. září se uskutečnil v  chrámu sv. 

Mikuláše XI. ročník Svatováclavského 
hudebního festivalu. Účinkoval soubor 
Schola Gregoriana Pragensis s  umělec-
kým vedoucím Davidem Ebenem. Na 
programu byly Duchovní zpěvy české 
a německé reformace (15. a 16. století).

Záštitu nad koncertem převzal staros-
ta obce Mgr. Daniel Havlík, který s fará-
řem Mgr. Václavem Koloničným koncert 
zahájil.

Koncert byl úžasný. Členové souboru, 
oděni do  bílých mnišských úborů, nád-
herně bez přerušování zpívali půldruhé hodiny. Kromě not a ladičky k tomu nic nepotřebo-
vali. Měli do detailů propracovanou působivou choreografii. Velkým zážitkem byl i pohled 

na dirigování souboru Davidem Ebenem, zejména na práci jeho paží a zejména rukou. Měli 
u 170 členného publika veliký úspěch, mnohokrát je potleskem vrátili a  vynutili si další 
přídavky.

AV.
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Základní a mateřská škola
Zahájení školního roku

Tak jako v minulých letech, stejně i  v  tom letošním, se v první pracovní zářijový den 
v naší základní škole sešli v 8 hodin žáci druhých až devátých tříd a jejich učitelé ve velké 
školní hale v přízemí ke slavnostnímu zahájení školního roku. Spolužáci ze školního soubo-
ru jim zahráli, zazpívali a zarecitovali. V krátkých proslovech všem popřáli úspěšný školní 
rok starosta obce Mgr. Daniel Havlík, ludgeřovický farář Mgr. Václav Koloničný, předseda 
SRPDŠ Ing. Pavel Borek a ředitel školy Mgr. Pavel Lokaj. Učitelé si pak žáky odvedli do 
tříd a výuka začala.

V 9 hodin přišli do školy rodiče se svými prvňáčky, aby byli svědky slavnostní ceremonie 
jejich uvítání. Starší žáci měli pro ně připraveny veselé scénky, s krátkými vlídnými pro-
slovy vystoupili ředitel školy, starosta obce a předseda SRPDŠ. Paní učitelky obou prvních 
tříd pak s pomocí starších žáků prvňáčky dekorovali šerpami a odvedli do tříd. Šli za nimi 
i rodiče, aby sledovali první chvíle svých potomků ve školních lavicích. Slavnostní zahájení 
školního roku bylo hezké, naše škola je velmi dobře vybavená a každoročně přibývají nová 
zlepšení. Žáky po prázdninách čekal např. nový krásný interiér školní jídelny, další reno-
vovaná sociální zařízení, za budovou školy pak nová autokrosová dráha pro dálkově řízené 
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modely aut. V areálu školního hřiště se buduje botanická zahrada. Chystají se i další úpravy. 
Přejme žákům i jejich učitelům, aby se jim ve škole dařilo, byli úspěšní a spokojení.

AV.

Za Harry Potterem do Anglie
Ve dnech 8. – 13. září vycestovali žáci základních škol Ludgeřovic a Šilheřovic do Anglie, 

kde navštívili Londýn, univerzitu v Oxfordu, zábavní park v Chessingtonu, filmové studio, 
kde se natáčely filmy s Harry Potterem a projeli se na lodičkách v Cambridgi. Žáci byli uby-
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továni v rodinách, kde mohli procvičit své znalosti angličtiny a seznámit se s odlišným kul-
turním zázemím. Počasí nám přálo a věříme, že se v příštích letech do Anglie opět vrátíme.

Mgr. Jitka Šílová, Mgr. Zdeněk Žvaka

Projekt EDISON 
jak ho zaznamenal kronikář obce

Do naší základní školy přijeli, v rámci projektu EDISON, který si klade za cíl spojovat 
mládež odlišných kultur, zahraniční studenti vysokých škol. Celkem jich bylo 8 – z Číny, 
Egypta, Gruzie, Indie, Itálie, Německa, Řecka a Španělska. Naše škola se projektu účastnila 
podruhé. Studenti byli ubytováni v rodinách žáků.

Ve dnech 15. až 19. září studenti seznamovali žáky školy s  jejich zeměmi, kulturami, 
zvyky a podobně. Mluvili anglicky.

První den se žáci a učitelé shromáždili ve školní hale, aby hosty z ciziny přivítali a s naší 
školou je seznámili. Studenti se pak jeden po druhém představili a řekli o sobě ve své rodné 

řeči a také anglicky několik vět. Pak se všichni rozešli do tříd a začalo vyučování, kde jako 
učitelé působili i tito studenti. Pro žáky to byla výborná možnost si angličtinu procvičit a za-
jímavým způsobem se hodně dovědět o cizích zemích. Loňská účast naší školy v projektu 
EDISON ukázala, že žáci pak mají lepší vztah k angličtině, uvědomují si, jak je angličtina 
v dnešním světě důležitá, více a lépe se jí učí.

AV.
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Edison 2014 
očima organizátorů ZŠ Ludgeřovice

Loňské pozitivní ohlasy nás přesvědčily, že mezinárodní projekt Edison má smysl usku-
tečnit i letos. A tak třetí zářijový týden byl ve znamení zajímavých setkání, nových informa-
cí a všudy přítomné angličtiny.

Naši ZŠ a  MŠ Ludgeřovice navštívili studenti z  Číny, Egypta, Gruzie, Indie, Itálie, 
Německa, Řecka a Španělska. A co nám tento projekt přinesl? Zcela jistě jedinečné prezen-
tace zemí a jejich svébytných kultur. Určitě všechny motivoval ke studiu jazyků a obzvláště 
angličtiny, která fungovala jako dorozumívací prostředek všech.

A nepochybně nám dokázal, že v rozmanitosti světa je krása
 a síla je v jeho jednotě. We are one!!!

Velké poděkování za podporu tohoto projektu patří rodinám Glacových, Adámkových,  
Kramných, Bošňákových a Kukuczkových za ubytování studentů.

Stážisté speciálně děkují naší školní kuchyni za její kulinářské umění  
a vyhovění jejich individuálním stravovacím návykům.
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Soutěž ve sběru žaludů a kaštanů
V letošním školním roce opět proběhne na naší škole v měsíci září a říjnu soutěž ve sběru 

žaludů a kaštanů. Prosíme všechny žáky, ale také rodiče, aby se zapojili do této soutěže, po-
můžeme tím naší přírodě. Žaludy a kaštany (nutné – žaludy zvlášť, kaštany zvlášť) budeme 
vybírat a vážit v prostorách dílen ZŠ Ludgeřovice od pátku 3. 10. 2014 a pak každý pátek 
v měsíci říjnu v době od 7:00 do 8:00 hod.

Soutěž ve sběru papíru
V říjnu proběhne na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého papíru. Bude se sbírat 

papír (časopisy, letáky, noviny – nemusí být tříděný, ale nutné svázat). Letos nebudeme brát 
lepenku. Prosíme všechny občany, aby se i oni aktivně zúčastnili této akce. Svázaný starý 
papír se bude vybírat a vážit v prostorách dílen naší školy, termín bude upřesněn.

Těšíme se na Vaši spolupráci.

ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Adaptační kurz
Žáci VI. A  se společ-

ně s  novou třídní učitelkou 
a asistentkou zúčastnili adap-
tačního kurzu v  rekreačním 
středisku Relaxa. S  ubyto-
váním a  stravou byli všichni 
nadmíru spokojeni. Pestrý 
denní program dětí byl dopl-
něn o  speciální aktivity jako 
lození po lanových dráhách 
a  horolezeckých stěnách. 
Všichni se vrátili nadšení, 
zdraví a hlavně stmelení a se-
známeni se svými spolužáky 
z Markvartovic. 
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Zájmová sdružení
Letní slavnost Klubu důchodců Ludgeřovice

Soutěže dobrovolných hasičů
Ludgeřovičtí hasiči jsou zkušení organizátoři hasičských soutěží, které ověří připrave-

nost na náročné zásahy při požárech, přírodních katastrofách, dopravních nehodách apod. 
Letos uspořádali 23. srpna na Menšíkové louce 2. ročník TFA (Toughest Firefighter Alive) 
mladého hasiče 2014 a 9. ročník ludgeřovického železného hasiče. Soutěžící byli z devíti 
dobrovolných hasičských sborů z okolních obcí a městských částí Ostravy a také z Polska 
a Slovenska.

Dopoledne soutěžili mladí hasiči. Sešlo se jich 29, soutěžili v  kategoriích juniorky 
12 – 15 let, junioři 12 – 15 let, dorostenky 16 – 18 let, dorostenci 16 – 18 let. Soutěži-
li jako jednotlivci ve sportovním oblečení jen s přilbou na hlavě. Na soutěžní trati je če-

Slavnost se konala 22. srpna v areálu moštárny v ulici U Statku. Důchodci se tentokrát 
dobře trefili do půldenní přestávky deštivého počasí letošního srpna. Svítilo jim slunce, bylo 
příjemně teplo. Všichni se dobře bavili až do úplné tmy.

AV.
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kalo 6 disciplín. Hodnotícím kritériem byl čas, za který 
stihli všechny disciplíny absolvovat. Pro nejúspěšnější tři 
v  každé kategorii byly připraveny malé poháry a  dárky.

Odpoledne soutěžila dvoučlenná družstva dospělých ha-
sičů. Soutěžilo 22 družstev mužů a 3 družstva žen. Soutě-
žili v těžkém protipožárním oblečení s přilbami na hlavách, 
s dýchacím přístrojem na zádech. Tyto disciplíny byly hodně 
náročnější. Po absolvování soutěže byli všichni hodně vyčer-
paní.

Soutěž už tradičně sledovalo hodně diváků, mezi nimi 
např. starosta obce Mgr. Daniel Havlík a místostarosta Mgr. 

Pavel Lokaj. Počasí přálo, organizace soutěže byla jako obvykle perfektní. Ludgeřovickým 
hasičům za to patří velké uznání.

AV.
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Letos by se hasiči snad uživili i jako včelaři
Letní sezóna a její dozvuky přinesly místní jednotce řadu výjezdů na likvidaci hmyzu.

Nepříjemný pocit, pokud Vás ve Vašem obydlí obtěžuje obtížný létající hmyz. Většinou 
se jedná o sršně. Pocit pak přejde v obavy, pokud se v domě vyskytuje alergik nebo malé dítě, 
kterým by se po takovémto bodnutí přitížilo jistě mnohem více. Právě v těchto situacích se 
lidé obracejí na hasiče, aby podali pomocnou ruku.

Místní hasiči jsou řadu let na tento zásah předurčeni pouze pro území Ludgeřovic. Chtěli 
jsme tím omezit počty výjezdů do okolí, které jsou spojeny s rostoucími finančními a časo-
vými nároky. Pořád se držíme myšlenky bezplatné hmyzí služby určené pouze občanům 
Ludgeřovic, pokud hasiče povolají. Za tu řadu let jsme se setkali s vděkem, ale i despektem. 
Občas se vyskytne také několika násobné volání den po dni asi proto, že je to právě zdarma. 
Velice často však občané netuší, kde se hnízdo vůbec nachází, nebo ho mají zakryto. Nejčas-
těji se setkáváme s podbitím střech, či nepořádkem. V poslední době jsou také vyžadovány 
zásahy ve velkých výškách, kam nelze umístit kvůli nedostatku místa žebřík odpovídajícího 
dosahu. Takovéto případy řešíme pomocí lanové techniky. Hasič na střeše objektu je lanem 
jištěn kolegy.

Sluší se i podotknout něco k bezpečnosti. Téměř vždy se volající roje velmi obává. Poch-
lebuje hasičům, jak situaci zvládají dobrým výcvikem a mají „neprůstřelnou“ výbavu. Často 
je pak zaskočí fakt, že hlavní ochrana spočívá v taktice zásahu, která se za ty roky vystří-
břila. Např. používáme ochranu světlem, na které hmyz útočí. Příjezd na večer, kdy jsou 
klidnější. Oblek našeho “včelaře“ není „neprůstřelný“. Pobodán může být stejně, ochrana 
spočívá v barvě obleku, která hmyz nedráždí. Také použití lan a vůbec práce ve výškách nese 
vždy určitá úskalí. Jde jen o to se dobře jistit a věřit kolektivu. Co se týká postřiku, jedná 
se o zemědělský jed, jehož účinky se projeví do 24 hodin. Na rozdíl od běžně dostupných 
likvidátorů typu Biolit, Raid. Proto lidé někdy nevěří v účinek naší práce a stále poukazují, 
že kolem obydlí cosi poletuje. Jako nejúčinnější k zamezení dalšího výskytu se nám nejvíce 
osvědčuje fyzické odstranění hnízda a následné zafoukání spár, aby se neměl hmyz kam 
znovu vracet. Proto trváme co nejvíce na tom, aby nám občané pomohli. Věděli zhruba, kde 
hnízdo bude, zda je k němu přístup a pokud možno odstranili překážky, které jej zakrývají. 
Není v moci hasičů na místě odstranit nejprve půl střechy a pak začít likvidací. Vše výše 
popsané se pak schová za rutinní zásah na hmyz.
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Hlučínský krmáš v Klubu důchodců Vrablovec
Jedna třetina členů klubu je z  Hlučína – 

Rovnin, takže se slaví dva krmáše. Ten hlu-
čínský slavili 3. září ve Společenském domě na 
Vrablovci. Důchodce přišli pozdravit staros-
tové Ing. Pavol Kubuš z Hlučína a náš Mgr. 
Daniel Havlík. Pozvání přijal i ředitel Chari-
ty Hlučín Mgr. Lukáš Volný. Krmášové po-
hoštění i zábavu si členové klubu už tradičně 
zajistili vlastními silami. Nálada byla veselá, 
krmášová, hodně se hrálo i  zpívalo. Když už 
tu měli vzácné hosty, tak s nimi také trochu 

Letos jste hasiče mohli vidět např. na ul. Lípová, Výjezdní, Nad Vodárnou, U Školky, 
Myslivecká, Na Kopaninách, Na Svahu, Na Zkratce, Vrablovecká, Bezová, dále na Ostříži 
a také několikrát na Vrablovci samotném.

Cílem hasičů je v každém případě ochrana přírody, proto volejte opravdu v případech, kdy 
Vás hmyz ohrožuje na běžných místech. I hmyz musí někde žít. Pokud je to v ústraní, kam 
chodíte 1x za 5 let, buďte shovívaví. Kromě bodání totiž vykonává i prospěšnější činnost.

Hmyz obecně likvidují firmy za peníze. Mají asi i lepší výbavu, než je ta naše základní. 
Proto prosím respektujte velitele na místě zásahu. Pokud se rozhodne z důvodu bezpečnosti 
nechat zákrok specializované firmě, mějte pro něj pochopení. Přece jenom je to stejný ob-
čan, možná živící se podobnou prací, jako máte Vy, jen s kapkou trochu větší odvahy.

Ing. David Lange, dobrovolná jednotka obecních hasičů Ludgeřovice

diskutovali např. o spolupráci Hlučína a Ludgeřovic, o domovech důchodců, o práci charity, 
o stavbě splaškové kanalizace. Při krmášové zábavě tak přítomní získali i zajímavé a užiteč-
né informace.

AV.
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Jednodenní poznávací zájezd Klubu důchodců Vrablovec
4. září jsme uskuteč-

nili zájezd za poznáním. 
Dopoledne  jsme  navští-
vili Kotulovu dřevěnku 
v Havířově, poté kostel sv. 
Petra z  Alkantary v  Kar-
viné a  odpoledne zámek 
Fryštát v Karviné.

Kotulova dřevěnka je 
stálou muzejní expozi-
cí lidového bydlení, byla 
postavena v roce 1781 a je 
ukázkou původní zástav-
by Dolních Bludovic před 
vznikem města Havířova. 
Je tam i  expozice země-
dělství a  funkční větrný 
mlýnek.

Šikmý kostel sv. Petra z  Alkantary je barokní stavba z  roku 1736. Nacházela se ve 
městě Karwinna, které již neexistuje. Je široko daleko vyhlášenou raritou. Vlivem pod-
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dolování se kostel propadl o 37 m pod 
svoji původní úroveň a  nadále se pro-
padá. Kostel je viditelně nakloněn 
o 6,8 stupně a říká se mu „česká Pisa“.

Zámek Fryštát   v  Karviné stojí na 
místě původního dřevěného hradu, který 
byl postaven na přelomu 13. a 14. století. 
V roce 1511 se zde usadil Bedřich Kazi-
mír Piast a z Fryštatu (dnešní Karviná) 
se stalo knížecí město. Po jeho smrti se 
na zámku střídala různá šlechta, nejvý-
znamnější byl irský rod Taafů, který zde 
zanechal stopy irské kultury až dodnes. 
Posledními majiteli byl rod Larischů 
- Monnichů. Zámek byl přestavěn do 
nádherné empírové podoby a stojí oprav-
du za zhlédnutí.

Eva Vojevodová, 
předsedkyně KD Vrablovec
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Sociální

Zajímavosti

Nové a příjemné prostředí pro seniory
V Opavě byl v prosinci loňského roku uveden do provozu Domov pro seniory Vila Van-

čurova o.p.s. Domov nabízí 24 hodinovou péči o seniory nad 65 let se sníženou schopností 
sebeobsluhy a  vyžadující pomoc druhé osoby. Kromě základní péče se domov vyznačuje 
příjemným a novým prostředím, možností využít rozsáhlou zahradu, poskytováním široké 
škály aktivit, balneoterapií a především individualizovanou péčí odborného personálu.

Rozhodujme rozumem
Vážení občané Ludgeřovic,

v následujících dnech čeká občany naší obce jedna z nejdůležitějších událostí tohoto roku. 
Jsou to komunální nebo chcete-li „obecní“ volby. Právo volit a být volen se však v posledních 

Domov také zajišťuje Odlehčovací službu, která je určena pro klienty již od 50 let a pro 
seniory se sníženou schopností sebeobsluhy. Jde o krátkodobý pobyt od 7 dní do 3 měsíců. 
Pokud si potřebujete odpočinout od náročné péče o pečovanou osobu, zregenerovat síly nebo 
si zajistit své osobní věci (např. delší vyšetření v nemocnici, rehabilitaci), či nemáte jak vyře-
šit aktuální problém, kdo bude pečovat, můžete se obrátit na uvedený domov.

Soběstačným seniorům, nebo těm, jež nepotřebují vysokou míru podpory, jsou nabízeny 
jednopokojové byty, kde jsou zajišťovány i služby péče.

Více informací na www.vilavancurova.cz nebo na tel. č. 731 152 926, případně můžete 
domov navštívit osobně na adrese Vančurova 5, Opava.



10 / 2014 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

23

několika letech stalo jakousi „běžnou rutinou“, ne-li standardní součástí našeho života, a pro 
některé z nás dokonce i jakýmsi „obtěžovatelstvím“.

Ze zpráv se najednou dozvídáme, že „opět“ padla vláda nebo že „opět“ probíhá vládní kri-
ze, na ulici nás začínají zastavovat politici v kravatách, s hrstí balónků v ruce, připraveným 
volebním letákem a houfem usměvavých hostesek. Nestačíme se divit a s údivem konstatu-
jeme: „Ony jsou už zase nějaké volby?“ Zda to něco vypovídá o naší politické kultuře nebo 
neuvěřitelnému balastu státní správy, ponechávám k úvaze.

Správa věcí veřejných však není úkolem líbivých slov a slibů, jak by se mohlo některým 
zdát. Není to ani o tom, že si „někdo“ a „někde“ půjde na pár let sednout. Mělo by to být 
poslání a odpovědné rozhodování o potřebách voličů. Stejně tak to platí i v případě našich 
„obecních“ voleb. Zastupitel obce není jen „kus do počtu“, který si jednou za čtvrt roku při-
jde odsedět do obecního domu svou hodinku, odmávat to, co předloží starosta a rada a pak 
v hospodě vykládat „Franto, si představ, že jsme rozhodli…“

Zastupitel obce je především člověk, soused, občan, kterému můžeme (a hlavně máme 
právo) bez skrupulí říct, že dopravní značka na naší ulici je už půl roku vyvrácená a nikdo si 
toho ani nevšiml, že by se mělo něco přispět těm mažoretkám na autobus do Kobeřic, atd. Je 
to totiž právě on, kdo zastupuje naše zájmy – odtud slovo „zastupitel“. Není tak bez ostudy 
připomenout, že je to opět on, kdo má tohle dělat a hlavně – je také za to námi zaplacen.

V následujících dnech proto přemýšlejme, koho vyšleme zastupovat naše zájmy. Protože 
- je to skutečně náš zastupitel? Je to člověk, který se zajímá? Je to člověk, který něco udělal? 
A v neposlední řadě také, je to vůbec člověk, který na ta zasedání chodí?

O přízeň našich hlasů se v těchto volbách bude ucházet šest stran. Jsou mezi nimi staří 
a protřelí matadoři, ale i nováčci. Naším úkolem je vybrat z nich, koho chceme, aby nás 
zastupoval a zároveň tím říct, kam naše obec bude v příštích čtyřech letech směřovat. Je čas 
na hodnocení práce stávajících a výběr těch budoucích. V každém případě vybírejme pečlivě, 
je to naše právo.

Při přemýšlení o tom, komu ten hlas hodíme se tak znovu zamysleme nad tím, co vlast-
ně po našich zastupitelích chceme. Rozhodujme se především na základě rozumné úvahy. 
Hodnoťme a kritizujme. Jsou to lidé, kteří chtějí zastupovat naše zájmy? Udělali pro nás 
něco? Chce být opravdu jejich lídr starostou? Co prosazují, a proč?

Přeji Vám všem šťastnou ruku 10. a 11. října.
Vladimír Maryška

Kronikářovo ohlédnutí  
za končícím volebním obdobím

Volební období 2010 až 2014 bylo v Ludgeřovicích 
ve znamení mimořádných investic do infrastruktury 
obce. Bylo to především vybudování splaškové kanali-
zace, což je v naší obci určitě stavba století.

Investiční boom však začal už v minulém volebním 
období v roce 2008:

• Byla zastřešena terasa spojující obě budovy školy na 
Markvartovické ulici. Odstranily se tím desítky let 
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trvající veliké problémy s prosakováním dešťové vody do šaten žáků a vytvořil se krásný 
prostor pro konání kulturních a společenských akcí.

• Přes potok v ulici Na Návsi byl postaven nový most.
• Byla postavena nová ohradní zeď hřbitova podél Markvartovické ulice.

Pokračoval v roce 2009:

• Budovy základní školy (kromě tělocvičny) byly zatepleny, dostaly novou barevnou fasádu 
a byla provedena řada stavebních úprav uvnitř.

• Byly zahájeny práce na rozsáhlých opravách a úpravách budovy obecního úřadu, nádvoří 
a hospodářské budovy.

V roce 2010:

• Byla provedena rekonstrukce budovy obecního úřadu, která jí vrátila přibližně takovou 
podobu, jakou měla po postavení před sto lety.

• Ministerstvo zemědělství a životního prostředí schválilo v březnu 2010 obci Ludgeřovice 
dotaci na stavbu splaškové kanalizace ve výši přes 400 milionů Kč. Obecní úřad tak mohl 
zahájit akce vedoucí k výběru dodavatele.

Rok 2011:
• Nová fasáda budovy obecního úřadu byla vyhlášena nejhezčí fasádou Moravskoslezského 

kraje za rok 2010.
• Konkrétní obrysy dostal záměr zástavby výstavby rodinných domků na devítihektaro-

vém obecním pozemku v území od ulice Vrablovecké pod bývalou vodárnou podél ulice 
U Rybníků.

• Bohužel se ani v roce 2011 nezačala budovat splašková kanalizace a to jednoznačně pro 
liknavost Státního fondu životního prostředí, kterému trvalo rok, než stanovil a potvrdil 
své požadavky na podmínky pro výběrové řízení na dodavatele stavby. První kolo tohoto 
výběrového řízení proto proběhlo až ve 4. čtvrtletí 2011, jeho konečné výsledky nebyly 
do konce roku známy.

Rok 2012:

• Vítězem výběrového řízení na dodavatele se stalo sdružení společností HOCHTIEF 
CZ, a.s., EUROVIA CS, a.s. a VOKD, a.s. Celková cena díla měla činit 477.245.519,78 
Kč včetně DPH. Smlouva o dílo však mohla být podepsána až 1. 8. 2012 po pravomoc-
ném vypořádání všech odvolání neúspěšných uchazečů.

• V říjnu 2012 se konečně začala stavět splašková kanalizace.

Rok 2013:

• Celý rok byla budována splašková kanalizace.
• Na střeše budovy základní školy byla vybudována velká fotovoltaická elektrárna.
• Byla zateplena budova tělocvičny ve škole.
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• Byly provedeny rozsáhlé opravy v Obecním domě, zejména výměna parketové podlahy 
v sále.

• Významně byl rozšířen park strojů na údržbu obecních komunikací.

Rok 2014:

• Bylo vybudováno přírodní hřiště pro děti na Vrablovci.
• Dokončila se stavba splaškové kanalizace včetně obnovy povrchů stavbou dotčených 

obecních cest a krajských silnic.
• V základní škole byly provedeny rekonstrukce místnosti školní jídelny a části sociálních 

zařízení. Buduje se botanická zahrada. Připravuje se budování laboratoře pro výuku che-
mie.

• Připravováno je budování dětského hřiště v parku pod zdravotním střediskem.
• Připravováno je budování inženýrských sítí v připravované lokalitě podél ulice U Rybní-

ků pro výstavbu rodinných domků.
• Byly provedeny první nutné kroky obce v rámci nového kola úsilí o vybudování centra 

obce v prostoru Menšíkové louky (původní pokus o vybudování centra obce ztroskotal na 
tom, že se developeru nepodařilo odkoupit soukromý pozemek u křižovatky ulic Hlučín-
ská a Markvartovická).

Celková cena uvedených investic přesáhla 500 milionů Kč a byla z velké většiny financo-
vána ze zdrojů Evropské unie, Českého státu a MS kraje. Velmi si za to cením práce vedení 
obce v čele se starostou Mgr. Danielem Havlíkem. Dokázalo překonat všechna úskalí cesty 
k dotacím a  to ve složitých podmínkách, kdy byla státní administrativa týkající se jejich 
poskytování často nefunkční v důsledku častých změn vlád (Od roku 2008 to byly vlády 
Topolánkova, Fišerova, Nečasova, Rusnokova, Sobotkova). Dokázalo se překonat mnohé 
problémy s veřejnými soutěžemi. Práci komplikovala i světová hospodářská krize. Hlavně 
se však zvládly všechny problémy během stavby splaškové kanalizace. Byly to např. tekuté 
písky, záplavy spodní vody, nepřesnost dokumentace stávajících inženýrských sítí, časté pře-
kopnutí vodovodu, plynu nebo telefonního kabelu, nekvalitní práce některých pracovních 
čet dodavatelů, narušování dopravní dostupnosti stavbou, stížnosti občanů, zajištění zim-
ní údržby rozkopaných obecních cest, řešení vynucených změn projektů stavby, poruchy 
přísunu financí z  dotací vlivem změn vládních garnitur atd. Stavba stok včetně uvedení 
rozkopaných komunikací do původního stavu, vše bylo dokončeno za méně než 2 roky, 
čemuž málo kdo věřil. Nyní máme v Ludgeřovicích cesty v  lepším stavu než před zahá-
jením stavby a  hlavně máme všechny komplikace vyvolané stavbou my, občané obce, za 
sebou, a také máme naději, že po připojení našich domů v našem potoku v dohledné době 
nepotečou jen splašky. Už teď je potok v  lepším stavu než před dvěma roky a  to nový-
mi gabiony a pročištěním dna koryta v místech dotčených stavbou kanalizace. Větší voda 
jím nyní proteče snadněji a  rychleji, což se už projevilo při posledních letních průtržích 
mračen.

Závěrem bych chtěl tímto článkem říci, že se v tomto volebním období udělalo mnoho 
dobré a pro občany prospěšné práce.

AV.
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BAMOKA – BMW MOTORRAD TOUR 2014  – BAJKÁÁÁL 
SPLNĚNÝ SEN ... Mise skončena

22. července 2014 ve 13:30 jsem 
zakončil po 19.650 km u  souseda 
– kamaráda v AM CAFFÉ, svou 
zatím NEJ motopouť života – přes 
Kazachstán a  Mongolsko dojet 
k jezeru Bajkal a tam umístnit tá-
tovu pamětní desku.

Já i motorka naprosto bez tech-
nických i  zdravotních problémů, 
parťákovi Pavlovi uprostřed Mon-
golska vytekl zadní tlumič a rych-
lou, bezohlednou jízdou, ohnul 
oba ráfky kol, což se horko těžko 
opravovalo v  Ulan Ude u  jezera 
Bajkal. To vše se podepsalo na naší 
vzájemné komunikaci a  posléze 
i 5 tis. km sólo dojezdu domů...
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Projel jsem od 5. 6. 2014 do 
22. 7. 2014:
SK – Žilina, Poprad, Spišská Nová Ves, 

Košice,
UA – Užhorod, Volovets – Pylypets, 

Kyjev, Gluchiv,
RU – Kursk, Prochorovka, Volgograd, 

Astrachaň,
KAZ – Artyrau, Oral, Aktöbe, Aralsk, 

Bajkonur, Kyzylorda, Shymkent, 
Alma Ata, Ayagoz, Oskemen, Se-
mej – zde servis moto – oleje, filtry, 
přezutí pneu na drapáky,

RU – Barnaul a  směr na Tashantu – 
přechod do MONG,

MONG – Tashanta, Ulgii, Khvod, 
Altai, Bayankhongor, Ulaanbaatar  
– Bagannuur a  nejv. socha koně 
a jezdce Chingis Khána !!!, Darkhan, Sukhbaatar,

RU – Kyakhta, Ulan Ude, jezero BAJKAL – zde umístění tátovy pamětní desky a pak již 
jen a  jen k  domovině přes Kansk, Krasnoyarsk, Novosibirsk, Omsk, Čeljabinsk, Ufa, 
Moskva,

LV – Rézekné, Daugavpils,
LOT – Utena, Kaunas,
PL – Suwalki, Bialy Stok, Waršawa, Opole – Turawské jezero a 22. 7. 2014 navečer doma 

u manželky Olinky a svých nejbližších přátel ...

Celkem 19.650 km a 47 dní v sedle BMW 1200 GS Adventure – bez nehody, bez de-
fektu a bez poruchy. Část cesty s parťákem – druhou část sám osamocen! Cesta byla velmi, 
velmi náročná a k domovu jsem dojížděl unaven nejen fyzicky, ale i psychicky, ale to vše 
k cestování na motorce patří. Přesto, že cesta byla masakr v tom nejhorším, ale i nejkrásněj-
ším slova smyslu – vyhlížím již kudy tudy příště ... a výzva je tu veliká ...

Kamarádi Libor Weiss a  Zdenda Hlin-
ka mne lákají za dva roky na cestu do In-
die a  jak jinak, než na motocyklech ... Ale 
ještě před tím bych rád viděl a projel Gruzii 
a Arménii a to i s manželkou Olinkou, které 
jsem to již slíbil a sliby se maj plnit, ne? To 
již znám ...

Nelze zde rozepsat, co vše se na cestě 
přihodilo, událo či co jsem viděl a  zažil ... 
Pomalu se připravuje DVD a  CD z  mého 
putování.

Helmut Šafarčík
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Informace a oznámení
Jubilanti – září 2014

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

Hedvika Fischerová 91 let
Hilda Perutková 91 let
Štěpánka Stanjeková 90 let
Alois Kramný 85 let

Ingeborg Polochová 85 let
Lucie Závodná 85 let
Bruno Drobík 80 let
Lucie Bartusková 80 let

Z tradičního vítání občánků
20. září přijali pozvání do obřadní síně obec-

ního úřadu rodiče se svými dětmi narozenými 
v  posledním půlroce. Rodiče jim vybrali tato 
jména:

Adam, Elena, Eliška, Erik, Filip, Hermína, 
Jana, Kateřina, Matyáš, Melanie, Ondřej, Sarah 
Ellis, Tereza, Tomáš, Vít, Vojtěch 2x.

Polovina vítaných dětí už má doma sourozen-
ce, některé vzali rodiče s sebou. 
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Slavnostní proslov měl starosta obce Mgr. Daniel Havlík. Hudbou obřad doprovázela 
dvojice učitelů hudebních škol. S hezkým pásmem povídání a písniček vystoupili žáci druhé 
třídy základní školy, vystoupení s nimi nacvičila paní učitelka Mgr. Jana Grzychová. Rodiče 
se podepsali do pamětní knihy obce, převzali dar obce ve výši 2000 Kč, keramického slona 
pro štěstí a pamětní list, maminky kytičku. Kytičky věnovalo květinářství paní Miluše Vác-
lavíkové. Na památku se rodiny vyfotografovaly. 

AV.
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Dokončení asfaltace
Asfaltace všech cest zasažených 

stavbou splaškové kanalizace byla 
dokončena. Na obecních cestách 
skončila v  posledním srpnovém 
týdnu úsekem ulice Na Návsi od 
ulice Úzká po ulici Markvarto-
vická. Také silnice ve správě MS 
kraje, ulice Hlučínská a Markvar-
tovická už mají nový asfaltový 
povrch. Všechny vozovky v  obci 
zasažené stavbou splaškové kana-
lizace jsou tedy opravené. Je však 

potřebné počítat s  tím, že se ještě časem projeví v některých místech nad kanalizačními 
stokami sedání terénu, které si vyžádá dodatečné opravy povrchů vozovek.

AV.

Svozy vytříděných plastových obalů do konce r. 2014:
25. října, 29. listopadu a 27. prosince.

Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů:
Sobota 18. října
Parkoviště u Hostince na Vrablovci 8:00 hod. – 11:00 hod.
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice 11:30 hod. – 15:00 hod.

TS Ludgeřovice informují
Tak jako se pomalu blíží podzim, tak rychle už uběhlo skoro půl roku, kdy Technické 

služby v naší obci zahájily svou činnost. Většina prací, které byly prováděny údržbou obce, 
byly převedeny pod TS za účelem kvality, zrychlení a operativnosti zadaných pracovních 
úkolů. Za tímto účelem bylo také provedeno zkvalitnění personální základny, ať už to z dů-
vodů odborné nebo kumulované činnosti. To, že každý z kmenových pracovníků TS musí 
mít řidičský průkaz alespoň skupiny „B“ je samozřejmostí. Je to z důvodů obsluhy a řízení 
jak osobních vozidel, tak také strojů na sečení trávy a porostů nebo čistění chodníků a ko-
munikací. Prioritou jsou samozřejmě velké traktory, bez kterých bychom si letní a zejména 
zimní údržbu nemohli v obci představit. Také zde u nás najdete pracovníky se státním svá-
řečským, strojnickým průkazem, pracovníka pro údržbu zemědělských strojů, instalatéra, 
elektrikáře či revizního technika elektrických zařízení. V současnosti se o údržbu v naší obci 
„stará“ šest kmenových pracovníků a o dalších šest jsme požádali Úřad práce v Opavě, který 
naší žádosti vyhověl, a my jsme si mohli tyto pracovníky, kteří jsou občané Ludgeřovic, na 
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dobu určitou zaměstnat. Také mezi nimi najdeme odborníky zejména přes zahradnictví 
nebo zámečnictví.

Naší pravidelnou činností, kterou nás vedení obce Ludgeřovice pověřilo, je celková údrž-
ba, čistota a vzhled obce. Mezi tyto práce patří zejména údržba komunikací, sečení trávy 
a porostů, zahradnické práce, údržba budov spadající do majetku obce, hřbitova, TJ a mno-
ho dalších. Nejvíce prací je v oblasti sečení zeleně obzvláště v  letošním roce, kdy vlivem 
počasí má tráva „zelenou“. Mezi nové aktivity TS, které po nás požadují naší občané, patří 
nyní sečení trávy, porostů zahrad a pozemků s následným odvozem na skládku. V rámci na-
šich technických možností se jim snažíme vyhovět a v daných termínech tyto úkony kvalitně 

provést tak, aby u nich zavládla spokojenost. Dále nabízíme našim spoluobčanům provádět 
drobné instalatérské a topenářské práce, opravy elektroinstalací a také revize elektrických 
zařízení do 1000 V s následným vystavením revizní zprávy.

Obci se dále snažíme vyhovět v provádění oprav i v jiných odvětvích. Tak jsme například 
provedli kompletní výměnu fotbalových branek na hřišti za MŠ na Vrablovci nebo opravili 
střechu WC na hřbitově, kde silně zatékalo, či svařili a vyměnili kovové zábradlí přes potok 
na ulici Na Návsi, opravili dlažbu u vchodu na poštu nebo nainstalovali a zabetonovali la-
vičky a stůl u naší „Boží muky“.

I když jsou někdy úkoly a požadované práce s ohledem na naše technické možnosti a fi-
nanční stránku náročné, snažíme se o to, aby v naší obci občané žili spokojeně a naše obec 
patřila v regionu mezi nejpěknější.

Za TS Ludgeřovice – Balgar Josef
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Sport
Remíza ludgeřovických fotbalistů 

Ludgeřovičtí fotba-
listé v prvním soutěžním 
utkání ročníku 2014 – 
2015 v  krajské soutěži 
mužů 1. B třídy remizo-
vali. Hráli 23. srpna na 
domácím hřišti s  týmem 
FC Vřesina.

Před zahájením utká-
ní uctili všichni na hři-
šti i  na tribuně minutou 
ticha památku nedávno 
zesnulého bývalého fot-
balisty a  celoživotního 
příznivce TJ Ludgeřovice pana Gerharda Dřevjaného. Diváků bylo jako obvykle kolem 300, 
všichni se po letní přestávce na fotbal těšili a byli zvědaví, jak budou ludgeřovičtí po sestupu 

z 1. A třídy hrát. Soupeř byl na míči rychlejší a důraznější, domácí byli dost nervózní. Ne-
rozhodný výsledek 3:3 odpovídá průběhu utkání. Jak ukázala i všechna další dosud sehraná 
utkání, nebudou to ludgeřovičtí mít lehké ani v 1. B třídě.

AV.
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Panevėžio cup 2014
Ve dnech 4. – 6. září proběhl v  5. 

největším litevském městě Panevėžys 
mezinárodní turnaj ve vzpírání. Čes-
kou republiku reprezentovali vzpěrači 
z Bohumína a dva odchovanci ludgeřo-
vického vzpírání Matěj Madlé a Ondřej 
Tchurz.

Matěj Madlé  skončil do 62 kg výko-
ny 44 kg v  trhu a  59 kg v  nadhozu na 
4. místě. Ondřej Tchurz skončil do 69 kg 
výkony 66 kg v trhu a 77 
kg v nadhozu na 7. místě.

Na turnaji startovali 
vzpěrači domácí Litvy, 
vzpěrači z České republi-
ky, Estonska, Ruska, Pol-
ska a Lotyšska.

 

 

48. Mezinárodní velká cena Bohumína ve vzpírání
13. září proběhl v bohu-

mínské tělocvičně už 48. 
ročník Mezinárodní velké 
ceny Bohumína ve vzpírá-
ní.

V kategorii žáků 13 – 14 
let startoval ludgeřovický 
vzpěrač Ondřej Tchurz 
a skončil na 5. místě výkony 
66 kg v trhu a 76 kg v nad-
hozu. V  kategorii žáků 
startovalo 14 vzpěračů bez 
rozdílu vah na sinc. body. 
Celkem se v  Bohumíně 
představilo 50 vzpěračů 
z  České republiky, Litvy, 
Madarska a Slovenska.

Oldřich Tchurz, trenér

1. vlevo – Matěj Madlé, 1. vpravo – Ondřej Tchurz

Ondřej Tchurz

trh 66 kg
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OBECNÍ ÚŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarosta obce:  mistostarosta@ludgerovice.cz 728 249 860

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022

Stavební úřad  – vedoucí: starinsky@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

Úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna navíc:
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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